

# 國立中興大學微生物暨公共衛生學研究所博士候選人資格考核實施辦法

93年10月28日所務會議通過

98年7月13日所務會議修正通過

114年2月19日所務會議修正通過(第5、7條)

- 第一條 依據「國立中興大學博士學位候選人資格考核實施要點」第九條之規定，訂定本辦法。
- 第二條 本所博士生在提出畢業論文申請前，均應向本所申請參加博士學位候選人資格考核，考核通過為博士學位候選人後，始得申請博士學位論文考試。
- 第三條 本所在接受博士生申請博士學位候選人資格考核後，應組織「博士學位候選人資格考核委員會」，負責該生之考核。委員會委員至少五人，指導教授為當然委員，其他委員由指導教授聘任之。
- 第四條 本所之博士學位候選人資格考核，得每學期辦理一次，由本所自訂接受報名及舉行考核之日期與地點。
- 第五條 本所博士學位候選人資格之考核方式，以筆試方式為之。考試之範圍及科目依規定應於「論文指導考核委員會」開會時決定並告知學生。
- 第六條 博士生參加博士學位候選人資格考核，筆試科目以70分為及格；若有不及格科目，得再申請參加重考一次，若仍不及格則勒令退學。
- 第七條 博士生在通過博士學位候選人資格考核前，在校就讀期間依「國立中興大學微生物暨公共衛生學研究所博士班研究生在校就讀行事細則規定」各項規定實施。
- 第八條 通過博士學位候選人資格考核者，由本所通知教務處登錄為博士學位候選人。博士學位候選人完成本所「國立中興大學微生物暨公共衛生學研究所博士班研究生在校就讀行事細則規定」所列各項畢業條件及提出論文並通過考試後，始授予博士學位。
- 第九條 本辦法經所務會議通過後，報請教務處核備後公告實施，修訂時亦同。

**NATIONAL CHUNG HSING UNIVERSITY**  
**GRADUATE INSTITUTE OF MICROBIOLOGY AND PUBLIC HEALTH**  
**Regulations for Doctoral Candidacy Qualification Assessment**

Amended by the Institute Affairs Meeting on February 19, 2025 (Article 5,7)

- Article 1 These Regulations are formulated in accordance with Article 9 of the "NCHU Guidelines for Doctoral Candidacy Evaluation."
- Article 2 Doctoral students must submit an application for the Doctoral Candidacy Qualification Examination to the Institute before applying for their dissertation defense. Students must pass the candidacy examination and become a doctoral candidate may apply for the dissertation defense.
- Article 3 Upon receiving the application for the Doctoral Candidacy Qualification Examination, the Institute shall organize a "Doctoral Candidacy Qualification Examination Committee." This committee shall consist of at least five members, including the student's advisor as an ex officio member. Other members are appointed by the supervisor.
- Article 4 The Doctoral Candidacy Qualification Examination shall be conducted once each semester. The Institute will determine the application deadline, and the date and location of the examination.
- Article 5 The qualification examination shall be conducted in the form of a written test. The scope and subjects of the examination shall be determined during the Dissertation Advisory Committee and communicated to the student accordingly.
- Article 6 A score of 70 or above in each written test subject is required to pass the qualification examination. Students who fail any subject may retake the test once. Students who fail again will be dismissed from the program.
- Article 7 Before passing the Doctoral Candidacy Qualification Examination, doctoral students must comply with the "Guidelines for the Conduct of Doctoral Students in the Graduate Institute of Microbiology and Public Health."
- Article 8 Students who pass the Doctoral Candidacy Qualification Examination will be registered as doctoral candidates with the Office of Academic Affairs. Doctoral candidates must meet all graduation requirements stipulated in the "Specific Rules for the Doctoral Students in the Graduate Institute of Microbiology and Public Health," submit their dissertation, and pass the dissertation defense to be awarded the doctoral degree.
- Article 9 These Regulations shall be promulgated and implemented upon approval by the Institute Affairs Meeting and subsequent file to the Office of Academic Affairs for reference. The same shall apply when amendments are made hereto.